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慶祝香港回歸祖國 25週年「一國兩制」與「一帶一路」

的倡議國際法律論壇 ( CPD 6 )

25th Anniversary of One Country Two Systems

“One Belt One Road” Initiative International Law Conference ( CPD 6 )

主辦：香港基本法教育協會 Hong Kong Basic Law Education Association

協辦：香港城市大學法學院
School of Law, City University of Hong Kong

浙江大學國際戰略與法律研究院
Zhejiang University Academy of International Strategy and Law (China)

一帶一路國際研究院（香港）
International Academy of The Belt and Road (Hong Kong SAR, China)

香港世界貿易組織研究中心
The Hong Kong WTO Research Institute

上海對外經貿大學法治與國家治理研究院
Academy of Role of Law and State Governance of ShangHai University of International

Business And Economics

支持團體：

香港律師會（香港律師會已通過給予 CPD 6 分）

香港大律師公會

地 點：九龍嘉里酒店

Venue：Kerry Hotel, Hong Kong

日期：2022年 12月 3日

Date：3 December 2022

流程 Rundown

9:00-9:50a.m. 開幕儀式 Opening Ceremony

歡迎辭 Welcome Address
梁美芬博士，SBS，JP，香港基本法委員會委員，香港立法會議員
Dr. LEUNG Mei-fun, Member of the Hong Kong Basic Law Committee of the National People's

Congress Standing Committee, Member of the Legislative Council of the Hong Kong Special

Administrative Region.
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開幕禮嘉賓 Guests of Open Ceremony：

1.李家超 大紫荊勳賢, SBS, PDSM, PMSM，香港特別行政區行政長官

John LEE Ka-chiu GBM, SBS, PDSM, PMSM, Chief Executive of Hong Kong Special

Administrative Region

2.劉光源特派員，中華人民共和國外交部駐香港特別行政區特派員公署特派員

Liu Guangyuan, Commissioner , Office of the Commissioner of the Ministry of Foreign

Affairs of the People’s Republic of China in the Hong Kong Special Administrative

Region

3.梁君彥 大紫荊勳賢,GBS, JP, 香港特別行政區立法會主席

LEUNG Kwan-yuen, GBM, GBS, JP, President of the Legislative Council of the Hong

Kong Special Administrative Region

會議演講者與嘉賓合照

Group photo of speakers and distinguished guests

主題演講 Keynote Speech

9:50-10:00a.m. 演講嘉賓(Keynote Speaker)

林定國資深大律師 SBS，JP，香港特別行政區律政司司長

Paul Lam Ting-kwok SBS，SC，JP, Secretary for Justice HKSAR

題目：“香港在一帶一路倡議上的角色”

Topic: “Hong Kong's role in the Belt and Road initiative”

10:00-11:00 a.m. 第一節主旨演講 Session One Keynote Speech

香港回歸祖國 25週年一國兩制及法治的建設

One Country Two Systems and the Rule of Law infrastructure

主持人(Chair)

梁美芬博士，SBS，JP，香港基本法委員會委員，香港立法會議員

Dr. LEUNG Mei-fun, Member of the Hong Kong Basic Law Committee of the National People's

Congress Standing Committee, Member of the Legislative Council.

演講嘉賓(Keynote Speaker)

1. 譚惠珠 大紫荊勳賢, GBS, JP,香港基本法委員會副主任委員。

Maria TAM Wai-chu, GBM, GBS, JP, Deputy Director of the Committee for the Basic Law

of the Hong Kong Special Administrative Region

題目：一國兩制的誕生、落實與未來及其憲制基礎與發展

Topic: “The Birth, Implementation and Future of One Country, Two Systems and Its

Constitutional Basis and Development”
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2. 梁愛詩 大紫荊勳賢, JP,前香港特別行政區律政司司長

Elsie LEUNG Oi-sie, GBM, JP, Former Secretary for Justice HKSAR

題目：香港回歸祖國 25週年的法治建設

Topic:“The rule of law under One Country Two Systems”

3. 范徐麗泰 大紫荊勳賢, GBS, JP, 前全國人大常委會常委、前立法會主席

Rita FAN Hsu Lai-tai, GBM, GBS, JP, Ex-member of the Standing Committee of the

National People’s Congress, ex-President of the Legislative Council of the Hong Kong

Special Administrative Region

題目：回歸祖國前後與一國兩制下的行政、立法、司法

Topic: “ The Executive, the Legislature, and the Judiciary of the Hong Kong SAR under

One Country, Two Systems Before and After the Handover”

11:00-11:10 a.m. 小休

11:10 a.m.-12:10

p.m.

第二節：“一帶一路”與全球經濟、地緣政治及文化

Session 2： OBOR and Global Economy, Geo-politics and Culture

主持人(Chair)：

1.陳弘毅教授，香港基本法委員會委員

Albert CHEN Hung-yee, Member of the Hong Kong Basic Law Committee of the National

People's Congress Standing Committee

2.韓大元教授，香港基本法委員會委員

Prof HAN Da-yuan, Member of the Hong Kong Basic Law Committee of the National People's

Congress Standing Committee, Member of the Legislative Council.

演講嘉賓(Speakers)：

1.袁國強資深大律師，前香港特別行政區律政司司長，最高人民法院國際商事專

家委員會委員，香港國際仲裁中心聯席主席

Rimsky YUEN Kwok-keung SC, Former Secretary for Justice HKSAR, Member of the

International Commercial Expert Committee of the Supreme People's Court, Co-Chairman

of Hong Kong International Arbitration Centre.

題目：“以法律角度探討香港在一帶一路倡議下的角色”

Topic: “ Role of Hong Kong under the Belt & Road initiative ---- a legal perspective”

2.王貴國教授，浙江大學國際戰略與法律研究院院長

Prof. WANG Guiguo, President, Zhejiang University Academy of International Strategy

and Law, China

題目：“以法律角度探討一帶一路的挑戰與機遇”

Topic: “Challenges and Opportunities of One Belt One Road --- a legal perspective”
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3.Rajesh Sharma 博士, 澳大利亞皇家墨爾本理工大學高級講師

Dr Rajesh Sharma, Senior Lecturer, RMIT University, Australia

題目：“以國際視野探討香港特別行政區在一帶一路發展中的作用”

Topic：“An International Perspective to look at the role of Hong Kong SAR in the Belt &

Road Development.”

4.Kashif Imran Zadi 教授,巴基斯坦拉合爾管理技術大學法律與政策學院副教授、院長

Prof. Kashif Imran Zadi, Associate Professor，Dean/ Director，School of Law and Policy,

University of Management and Technology, Lahore Pakistan

題目：“以法律角度探討巴基斯坦、中國和香港特區之間的貿易、發展和爭端解決”

Topic: “Trade, Development and Dispute Resolution between Pakistan, China and the

HKSAR --- a legal perspective”

12:15p.m.-

2:00p.m.

Break 小休

2:15-3:40 p.m. 第三節“一帶一路”與當代國際法—現有框架及其融合

Session Three OBOR and Contemporary International Law—Compatibility

with the Existing Framework

主持人(Chair)：

1.饒戈平教授，北京大學法學院教授、前香港基本法委員會委員

Prof. Rao, Geping, Peking University Law School, Former Member of the Hong Kong Basic

Law Committee of the National People's Congress Standing Committee

2.顧敏康教授，湘潭大學信用風險管理學院院長

Prof GU Min-kang, President, School of Credit Risk Management, Xiangtan University, China

演講嘉賓(Speakers)：

1,Mehtab Helal Farhana 教授，孟加拉國綠色大學法學院院長

Prof Dr. Mehtab Helal Farhana, Dean, Faculty of Law, Green University of Bangladesh,

Bangladesh.

題目：“孟加拉國、中國和香港特區在“一帶一路”倡議下的合作與機遇”

Topic：“Co-operation & Opportunities for Bangladesh, China & HKSAR along the Belt

& Road Initiative.”

2.Adbikaris Bipin教授, 尼泊爾加德滿都大學法學院

Prof. Adbikaris Bipin, School of Law, Kathmandu University, Nepal

題目：“以法律角度探討尼泊爾、中國和香港特別行政區之間的貿易與合作”
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Topic: “Trade & Co-operation between Nepal, China and the Hong Kong SAR --- a legal

perspective”

3.陳清漢教授, 新加坡國立大學法學院教授

Prof. C.H.Tan, Professor, Faculty of Law, National University of Singapore

題目：“一國兩制下香港的法治”

Topic：“Rule of Law in Hong Kong under One Country Two Systems”

4.張慶麟教授，上海對外經貿大學法學院前院長

Prof. ZHANG Qinglin, Former Dean, School of Law, Shang Hai University of International

Business And Economics

5.陳曉峰律師, MH, JP, 亞非法協香港區域仲裁中心主任

Mr Nick CHAN, MH, JP, Director of AALCO Hong Kong Regional Arbitration Centre

題目：“一帶一路倡議下的香港仲裁機會”

Topic：“Opportunities for HK Arbitration under the Belt & Road initiative ”

3:40-3:50 p.m. 小休

3:50-5:30p.m. 第四節“一帶一路”的挑戰與願景—法律的視角

Session 4： Challenges and Future of OBOR—Legal Perspectives

主持人(Chair)：

1.馮華健資深大律師，SBS，JP，前香港特別行政區律政專員

Mr. Fung, Daniel R., S.C., Former Solicitor-General of HKSAR.

2.胡漢清資深大律師 SBS，JP, 基本法研究中心主任

Alan Hoo, SBS, SC, JP, Chairman of the Basic Law Institute

演講嘉賓(Speakers)：

1.Laurence J. Brahm先生，環境律師, 中國投資發展專家

Mr. Laurence J. Brahm, Environmental lawyer, social entrepreneur in China

題目：“全球經濟、地緣政治與文化：中國與香港特區的一帶一路倡議”

Topic：“Global Economy, Geo-polities & Culture : the Belt &Road initiatives for China

& HKSAR

2.王江雨教授，香港城市大學法學院教授，中國法與比較法研究中心主任

Prof. WANG Jiangyu Professor, School of Law

Director (CCCL), Centre for Chinese and Comparative Law

題目：“中國與香港特區在一帶一路倡議中的機遇與合作”
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Topic：“Opportunities & Co-operation in the Belt & Road initiatives between China & HKSAR

3.趙駿教授，浙江大學光華法學院副院長

Prof. Zhaojun, Guanghua Law School, Zhejiang University

題目：“香港與“數字絲綢之路”發展”

Topic：“Hong Kong and the Development of the Digital Silk Road”

4.Stephano Porcelli 先生, 意大利法學家和大學研究員，意大利布雷西亞大學

Mr. Stephano Porcelli, Italian jurist and University researcher, University of Brescia, Italy

題目：“國際法在當代世界中的作用”

Topic：“Role of International law in this contemporary world”

會議結束 End of the meeting


